

**Työllisyysrahasto esitti
29.4.2025:
Työnantajan
työttömyysvakuutus-
maksuun keskimäärin
0,25-0,75 %-yksikön
korotus vuonna 2026**

Karkea laskelma maksusta vuonna 2026:

Alempi maksu 0,3 %-0,5 %

Ylempi maksu 1,1 %-1,8 %



Kuntatyönantajan sosiaalivakuutusmaksuja

prosenttia maksun perusteena olevasta palkasta

MAKSU	2024	2025	2026*	2027*	2028*
Sairausvakuutusmaksu	1,16	1,87	1,85	1,84	1,81
Työttömyysvakuutusmaksu	1,09 ^{a)}	0,80 ^{b)}	1,30 ^{c)}	1,30 ^{d)}	1,30 ^{d)}
Kuntien eläkemaksu yhteensä, keskimääräinen työnantajan osuus	20,42	19,88	20,10	20,10	20,10
Työnantajan osuus palkkaperusteisesta ^{e)} eläkemaksusta	16,88	16,88	17,10	17,10	17,10
Kuntien tasausmaksu, euromääräinen ^{f)} , (euromäärä suhteutettu kuntien palkkasummaan)	3,54	3,00	3,00	3,0	3,0
Valtion eläkejärjestelmän kuntasektorin maksu, keskimääräinen työnantajan osuus	16,43	16,50	17,23	17,24	17,24
Muut erät (keskimäärin)	0,7	0,7	0,7	0,7	0,7
KUNTIEN MAKSUT KESKIMÄÄRIN	23,21	23,11	23,84	23,83	23,8
Maksumuutos, %-yksikköä ed. vuodesta	-0,76	-0,1	+0,7	0	0
Kevassa vakuutetujen keskimääräinen eläkemaksu	7,52	7,52	7,30	7,30	7,3

- a. 0,27 % palkkasumman 2 337 000 euroon asti
 - b. 0,20 % palkkasumman 2 455 500 euroon asti
 - c. Ennuste: 0,5 %-yksikön korotus vuoden 2025 ison työnantajan maksutasoon. Palkkasummarajan alla maksu olisi noin 0,40 %.
 - d. Palkkasummarajan ylittävältä osalta.
 - e. Palkkaperusteinen eläkemaksu on kokonaiseläkemaksu (viime vuodet TyEL-tasoinen), joka sisältää työnantajan ja työntekijän eläkemaksun sekä työkyvyttömyyseläkemaksun.
 - f. Kunnilta ja hyvinvointialueilta perittävä tasausmaksu säädettiin vuonna 2023. Kuntien osuus tasausmaksulla kerättävästä euromäärästä on 48,7 %. Taulukossa kuntien tasausmaksu on suhteutettu kuntien palkkasummaan.
- Työnantajakohtainen maksu löytyy Kevan verkkopalvelusta.**

Kuntien eläkemaksut ja ennuste 2026–2028

Prosenttia kuntien palkka-summasta	2024	2025	2026*	2027*	2028*
Työansiopohjainen eläkemaksu (kaikilla jäsenyhteisöillä sama)	23,60	23,70	23,60	23,50	23,50
Työkyvyttömyyseläkemaksu, keskimäärin (jäsenyhteisökohtainen)	0,80	0,70	0,80	0,90	0,90
Palkkaperusteinen eläkemaksu yhteensä	24,40	24,40	24,40	24,40	24,40
Palkkaperusteinen maksu sisältää työntekijän eläkemaksun:					
17-52 -vuotiaat ja 63-67 vuotiaat	7,15	7,15	7,30	7,30	7,30
53-62 -vuotialta	8,65	8,65	7,30	7,30	7,30
Työntekijän eläkemaksu keskimäärin (Keva)	7,52	7,54	7,30	7,30	7,30
Tasausmaksu**, maksu suhteessa KUNTIEN palkkasummaan	3,54	3,00	3,0	3,0	3,0
KUNTIEN MAKSUT KEVALLE	27,94	27,40	27,4	27,4	27,4



**Vuoden 2026 arviot
työnantajakohtaisista
palkkaperusteisista
eläkemaksuista julkaistaan
Kevan verkkopalvelussa
viimeistään toukokuussa 2025.**

**Vuoden 2025
tasausmaksuksi
vahvistettiin 577 milj. euroa.
Vuoden 2026
työnantajakohhtaiset
tasausmaksun arviot
julkaistu työnantajan
verkkopalvelussa
toukokuussa 2025.**





**Kevan jäsenyhteisöjen
palkkaperusteinen
eläkemaksu pyritään
pitämään 2024
lähtien yksityisalojen
TyEL-maksun tasolla.**